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English 

XXXI Annual Kangaroo Meeting, Ohrid 2023 

 

USEFUL INFORMATION 

 
In addition, follows most important general information. 

 
Host country: REPUBLIC OF NORTH MACEDONIA 
 
 Republic of North Macedonia is a European country, which is situated in the south part 
of the Balkan region (see Google map above). More general information can be found on 
https://en.wikipedia.org/wiki/North_Macedonia  
 - Capital and largest city: Skopje 
 - Official language: Macedonian (most of the people speak English language as first 
and French or German language as second foreign language)  
 - Currency: Macedonian denar 
 - All credit cards are acceptable. (Visa, MasterCard) 
 - Calling Code: +389 
 - Airports: Skopje International Airport https://skp.airports.com.mk/ 

or Ohrid St. Paul the Apostle Airport https://ohd.airports.com.mk/ 
 - Temperature in October: The weather conditions in North Macedonia in October vary 
from tolerable to perfect depending on the destination.  
 During October in North Macedonia, the average maximum temperature varies from 
moderate  with 16°C (60°F) to pleasant with 20°C (68°F). Minimum nighttime temperatures 
generally drop to minimum 6°C (42°F).  

https://en.wikipedia.org/wiki/North_Macedonia
https://skp.airports.com.mk/
https://ohd.airports.com.mk/
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 Precipitation in October varies from moderate with an average of 46mm (1.8 inches) of 
rainfall to moderate with 69mm (2.7 inches). It is also generally a sunny time of year with an 
average of 210 hours of sunshine in Ohrid during the entire month.  
 - driving side: right 
 - Important note: There is not any conflict region or situation and people 
can visit all parts of the country.  
 
 Host Town: Ohrid 
 Accomodation and work place: Metropol Lake Resort Hotels 
 Date: October 11-15, 2023  
  
 Ohrid, so called the Pearl of the Balkan and also called Balkan Jerusalem, is a town on 
the coast of the beautiful Ohrid Lake, situated in the south-west part of the country. It is one of 
our best tourist attractions, a town which heritage is protected by UNESCO and we believe that 
is a place worth to see and visit. More information on 
https://theculturetrip.com/europe/macedonia/articles/why-visiting-ohrid-macedonia-should-
be-on-your-bucket-list/. 
 Metropol Lake Resort Hotels, https://metropol-ohrid.com.mk/, is our partner in 
organizing events like Olympiads 
and Congresses, who has proven 
quality in all their services at all 
levels. It is placed in a peaceful 
scenery on the coast of the 
beautiful Ohrid Lake, situated in 
the south-west part of the country, 
near the town of Ohrid, about 8,7 
km or 15 min driving by car (see the 
google map below). A resort with 
three hotels of high B category - 
four star hotels, awarded two times 
with World Travel Awards in 2005 
and 2006 and renovated in the 
previous years. Always with high 
professionalism in their work in 
reached with the famous 
Macedonian hospitality and Macedonian cuisine. The hotels Metropol, Belevue and Turist which 
are in the Metropol Lake Resort, have 7 congress halls, fitness hall, 2 saunas equipped with 
showers and all additional services, outdoor pool for children, outdoor pool for adults, two 
tennis courts, billiard hall and nightclub. Also the Resort has its own beach 800 meters long 
with its port and two beach bars.  
  
 Host Organization: Union of mathematicians of Macedonia - Armaganka  

http://armaganka.org.mk/?ln=en 
 President of UMM Armaganka: Prof. Dr. Aleksa Malcheski 
 The Union of mathematicians of Macedonia - Armaganka is a non government 
association of mathematicians, which is the organizer of the international mathematical 
competition KANGAROO SANS FRONTIERES in Republic of North Macedonia, www.aksf.org, 

https://weather-and-climate.com/ohrid-October-averages
https://theculturetrip.com/europe/macedonia/articles/why-visiting-ohrid-macedonia-should-be-on-your-bucket-list/
https://theculturetrip.com/europe/macedonia/articles/why-visiting-ohrid-macedonia-should-be-on-your-bucket-list/
https://metropol-ohrid.com.mk/
https://metropol-ohrid.com.mk/,
https://metropol-ohrid.com.mk/,
http://armaganka.org.mk/?ln=en
www.aksf.org%20
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and of 6 other international mathematical Olympiads in North Macedonia like: Iranian 
Geometry Olympiad, European Mathematical Cup, Asian-Pacific Mathematical Olympiad, 
EGMO, Mediterranean Mathematical Olympiad, Finance and Actuarial Mathematical Olympiad 
and Final Mathematical Cup. The team that works in this organization has an experience in 
organizing various events like: two Junior Balkan Mathematical Olympiads, JBMO 1999 and 
JBMO 2014, SEEMOUS 2015 (Olympiad for University students), two Balkan Mathematical 
Olympiads, BMO 2008 and BMO 2016 and SEEMOUS 2017, as well as five Mathematical 
Congresses in the period from 2000-2016.    
 
 We believe that most of the general information are covered in this application. Still if 
there is something missing and you have any questions or inquiries please contact us:  

Contact email: kangaroo.macedonia@gmail.com 

Contact person: Slagjana Brsakoska 

Message or call on Viber or WhatsApp: + 389 70 338 736 

Local web page: www.ksf2023.mk 
 
  
 
Best regards and warm wishes, 
 
 
 

   Professor. Dr. Aleksa Malceski 

             Organizer of the XXXI Annual Kangaroo Meeting 2023  
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Français  

XXXIe Réunion annuelle des Kangourous, Ohrid 2023 

 

INFORMATIONS UTILES

 
En outre, voici les informations générales les plus importantes. 

 
Pays d'accueil : RÉPUBLIQUE DE MACÉDOINE DU NORD 
 
 La République de Macédoine du Nord est un pays européen situé dans la partie sud de la 
région des Balkans (voir la carte Google ci-dessus). Des informations plus générales sont 
disponibles sur le site https://en.wikipedia.org/wiki/North_Macedonia  
 - Capitale et plus grande ville : Skopje 
 - Langue officielle : Macédonien (la plupart des gens parlent l'anglais comme première 
langue et le français ou l'allemand comme deuxième langue étrangère)  
 - Monnaie : le denar macédonien : Denar macédonien 
 - Toutes les cartes de crédit sont acceptées. (Visa, MasterCard) 
 - Code d'appel : +389 
 - Aéroports : Aéroport international de Skopje https://skp.airports.com.mk/ 
ou Ohrid St. Paul the Apostle Airport https://ohd.airports.com.mk/ 
 - Température en octobre : Les conditions météorologiques en Macédoine du Nord en 
octobre varient de tolérables à parfaites selon la destination.  
 En octobre en Macédoine du Nord, la température maximale moyenne varie de modérée 
avec 16°C (60°F) à agréable avec 20°C (68°F). Les températures nocturnes minimales 
descendent généralement à 6°C (42°F). 
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 Les précipitations en octobre varient de modérées avec une moyenne de 46 mm (1,8 
pouces) à modérées avec 69 mm (2,7 pouces). C'est aussi généralement une période ensoleillée 
de l'année avec une moyenne de 210 heures d'ensoleillement à Ohrid pendant tout le mois.  
 - côté conduite : droite 
 - Note importante : Il n'y a pas de région ou de situation conflictuelle et les 
gens peuvent visiter toutes les parties du pays.  
 
 Ville d'accueil : Ohrid 
 Hébergement et lieu de travail : Hôtels Metropol Lake Resort 
 Date de l'événement : 11-15 octobre 2023 
  
 Ohrid, surnommée la Perle des Balkans et également appelée la Jérusalem des Balkans, 
est une ville située sur la côte du magnifique lac d'Ohrid, dans le sud-ouest du pays. C'est l'une 
de nos meilleures attractions touristiques, une ville dont le patrimoine est protégé par 
l'UNESCO et nous pensons que c'est un endroit qui vaut la peine d'être vu et visité. Plus 
d'informations sur 
https://theculturetrip.com/europe/macedonia/articles/why-visiting-ohrid-macedonia-should-
be-on-your-bucket-list/. 
 Metropol Lake Resort 
Hotels, https://metropol-
ohrid.com.mk/, est notre 
partenaire pour l'organisation 
d'événements tels que les 
Olympiades et les Congrès, qui a 
prouvé la qualité de ses services à 
tous les niveaux. Il est situé dans 
un cadre paisible sur la côte du 
magnifique lac Ohrid, dans le sud-
ouest du pays, près de la ville 
d'Ohrid, à environ 8,7 km ou 15 
minutes en voiture (voir la carte 
Google ci-dessous). Un complexe 
hôtelier composé de trois hôtels de 
catégorie B - hôtels quatre étoiles, 
récompensés à deux reprises par des World Travel Awards en 2005 et 2006 et rénovés au cours 
des années précédentes. Ils font toujours preuve d'un grand professionnalisme dans leur travail, 
en accord avec la célèbre hospitalité macédonienne et la cuisine macédonienne. Les hôtels 
Metropol, Belevue et Turist, qui font partie du Metropol Lake Resort, disposent de 7 salles de 
congrès, d'une salle de remise en forme, de 2 saunas équipés de douches et de tous les services 
supplémentaires, d'une piscine extérieure pour enfants, d'une piscine extérieure pour adultes, 
de deux courts de tennis, d'une salle de billard et d'une discothèque. Le complexe dispose 
également de sa propre plage de 800 mètres de long avec son port et deux bars de plage. 
   
 Organisation hôte : Union des mathématiciens de Macédoine - Armaganka  
http://armaganka.org.mk/?ln=en 
 Président de l'UMM Armaganka : Aleksa Malcheski  

https://theculturetrip.com/europe/macedonia/articles/why-visiting-ohrid-macedonia-should-be-on-your-bucket-list/
https://theculturetrip.com/europe/macedonia/articles/why-visiting-ohrid-macedonia-should-be-on-your-bucket-list/
https://metropol-ohrid.com.mk/
https://metropol-ohrid.com.mk/
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 L'Union des mathématiciens de Macédoine - Armaganka est une association non 
gouvernementale de mathématiciens, organisatrice du concours mathématique international 
KANGAROO SANS FRONTIERES en République de Macédoine du Nord, www.aksf.org, et de 
six autres olympiades mathématiques internationales en Macédoine du Nord, telles que 
l'Olympiade iranienne de géométrie, la Coupe mathématique Asie-Pacifique, l'EGMO et la 
Coupe mathématique finale : Olympiade iranienne de géométrie, Coupe européenne de 
mathématiques, Olympiade de mathématiques Asie-Pacifique, EGMO, Olympiade 
méditerranéenne de mathématiques, Olympiade de mathématiques financières et actuarielles et 
Coupe finale de mathématiques. L'équipe qui travaille dans cette organisation a de l'expérience 
dans l'organisation de divers événements tels que : deux Olympiades balkaniques juniors de 
mathématiques, JBMO 1999 et JBMO 2014, SEEMOUS 2015 (Olympiade pour les étudiants 
universitaires), deux Olympiades balkaniques de mathématiques, BMO 2008 et BMO 2016 et 
SEEMOUS 2017, ainsi que cinq congrès de mathématiques au cours de la période 2000-2016. 
 
 Nous pensons que la plupart des informations générales sont couvertes par la présente 
demande. Toutefois, si quelque chose manque ou si vous avez des questions ou des demandes, 
n'hésitez pas à nous contacter.:  

Courriel de contact : kangaroo.macedonia@gmail.com 

Personne de contact : Prof. Dr. Slagjana Brsakoska 

Message ou appel sur Viber ou WhatsApp : + 389 70 338 736 

 Page web locale : www.ksf2023.mk 

  
 
Meilleures salutations et vœux chaleureux, 
 
 
 

   Professor. Dr. Aleksa Malceski 

             Organisateur de la XXXIe réunion annuelle des Kangourous 2023 

 

Traduit avec www.DeepL.com/Translator (version gratuite) 

 

 

  
 


